
 

LA
VI

A—
N

YT
 

M
ed

le
m

sb
la

d 
fo

r 
La

vi
a,

 K
øb

en
ha

vn
.  

Id
ræ

ts
fo

re
ni

ng
 f

or
 h

an
di

ca
pp

ed
e.

 

N
R.

 3
 —

 O
KT

O
BE

R 
20

04
 

Clic
k t

o buy N
OW!

PDF-XChange

w
w

w.tracker-software

.c
omClic

k t
o buy N

OW!
PDF-XChange

w
w

w.tracker-software
.c

om

http://www.tracker-software.com/buy-now
http://www.tracker-software.com/buy-now


H er hvor sæsonen 
stort set er forbi, ser vi tilbage 
på en sæson, der på mange 
måder lignede den foregående 
og dog alligevel ikke. 
Nye medlemmer er kommet til, 

og ingen af de gamle har forladt 
os, så afdelingen er blevet stør-
re HURRA for det. 
 
Som tidligere skrevet har vi haft 
2 hold tilmeldt ØBTU’s holdtur-
nering,. 
Holdenes placering  er som føl-
ger. 

Kreds 25  detaljeret stilling …  
 K V U T Score P 

1 HVKI 6 16 16 0 0 135-25 32 
2 Amager 10 16 10 2 4 108-52 22 
3 B 77 8 16 9 4 3 105-55 22 
4 Lavia 1 16 9 2 5 93-67 20 
5 Vig 3 16 8 3 5 91-69 19 
6 AIF 6 16 6 3 7 75-85 15 
7 Brønshøj 9 16 4 0 12 49-111 8 
8 Vallensbæk 3 16 3 0 13 50-110 6 
9 TIK Taastrup 5 16 0 0 16 14-146 0 

Kreds 24  detaljeret stilling …  
 K V U T Score P 

1 Kildeskoven 8 16 15 0 1 124-36 30 
2 Lavia 2 16 11 2 3 95-65 24 
3 Cito 1 16 11 1 4 97-63 23 
4 Brønshøj 8 16 6 6 4 92-68 18 
5 B 77 9 16 5 2 9 73-87 12 
6 Gentofte/U. 2 16 4 2 10 62-98 10 
7 Skelgården 3 16 2 5 9 67-93 9 
8 Amager 9 16 3 3 10 57-103 9 
9 Posten 2 16 4 1 11 53-107 9 

1. holdet  
(Jørgen, Erling, Morten) 

2. holdet  
(John, Georg, Poul) 

Grundet tekniske problemer under 
produktionen faldt der noget ud af 
denne artikel, så her er den igen i 
dens fulde længde. 

Clic
k t

o buy N
OW!

PDF-XChange

w
w

w.tracker-software

.c
omClic

k t
o buy N

OW!
PDF-XChange

w
w

w.tracker-software
.c

om

http://www.tracker-software.com/buy-now
http://www.tracker-software.com/buy-now


Bordtennis- udvalget 

 
En fjerdeplads til  

 
1 . 
holdet og 
en anden plads til 
2. holdet, hvilket giver 
oprykning til serie 3 næste sæ-
son for 2. holdet. 
 
Klubmester stående i år blev 
John, nr. 2 Jørgen og nr. 3 Er-
ling. Siddende vandt Lene.  
Pokalturneringen vandt John og 
nr. 2 blev Jørgen. 
Doubleturneringen blev vundet 
af Frank og Thomas to nye 
kommende stjerner i afdelingen. 

 
Er man interesseret i at deltage 
i nogle af afdelingens udad-
vendte aktiviteter, såsom 

ØBTU’s holdturnering, DHIF 
turnering etc. er det nød-

vendigt at møde op denne 
dag da tilmelding til de respek-

tive forbund er påkrævet. 
 
Vi har ligeledes holdt vores sæ-
sonafslutning, der ligesom tidli-
gere år fandt sted hos Georg. Vi 
lader billederne tale for sig selv. 
 
Den nye sæson starter for alvor 
op  mandag den 6 september 
2004.  
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H vad for en følelse skal 
man have når verden 

pludselig ændre sig? Opgivende, 
ligeglad, vente 
og se om der 
sker noget el-
ler begynde at 
tænke frem i 
tiden og prøve 
at påvirke for-
andringen på 
en god måde? 
Jeg har valgt 
den sidste. Jeg kan og bliver aldrig 
herre over andres beslutninger eller 
gerning, men mit eget humør, mine 
egne handlinger, dem kan jeg i høj 
grad være med til at præge. At våg-
ne op i morges var ligesom at våg-
ne op efter til noget som var en 

smule surrealistisk.  
 

Jeg havde i gårdagens spydkast 
konkurrence slået verdensrekord 
med et kast på 33,88m i kvalifikati-
onen og jeg forbedrede mit kast 

med 11 
cm i fina-
len og 
alligevel 
lander jeg 
på en 4. 
p l a d s . 
Hvad me-
re kunne 
jeg gøre? 

Intet. Næ, men derfor fylder det 
mentalt meget alligevel. Jeg har 
valgt den strategi, at der er en ny 
konkurrence på lørdag og i den skal 
jeg forsøge at overgå mig selv end-
nu engang ved de 

PL-dagbog:  
En underlig dag 
Athen, den 23.9.2004 
Skrevet af Rene Nielsen - hentet på DHIF's hjemmeside - illu-
streret med billeder fra Athen 2004 hentet samme sted. 
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lege, men sådan er betingelserne, 
og det er der ikke noget at stille op 
imod. 
 

 Tudefjæs og dårlig und-
skylder hører nok mere 
til ved landstævnet på 
Bornholm, så det lader 
jeg dem om. 
 

I dag brugte jeg tiden 
sammen med mine to 
børn og min kone, da 
familien er det vigtigste i mit liv og 
dem som holder sammen på det 

hel, når tingene ikke lige går som 
de skal. Jeg har nydt nogle gode 

timer, og de har givet mig 
en god energi til at slappe 
af i morgen og så være 
110 % klar til kuglestøds-
konkurrence lørdag efter-
middag.  Lige nu handler 
det mest om at få den gode 
følelse og de lange tidlige-
re kast ind i hoved og 
kroppen igen, men det 

bruger jeg fredagen på, så det skal 
nok blive godt. 
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Er der liv i universet?  
Er der liv i klubben? 

 
To store spørgsmål, der optager os alle. 

 

Jorden kalder alle med lyst til social og sportslig fritid! 
 

Findes der et sted med mulighed for at mødes i cyberspace? 
 

Ja! 
 

www.laviakbh.dk 

Lad os mødes på hjemmesiden. 
 

Se, hvad der foregår i de andre idrætsafdelinger. 
Fortæl om jeres sidste bedrifter. 

Send sjove billeder. 
Download Lavia-Nyt 

 
Er du forarget, engageret eller ved du noget -  brug temasiden! 

 
 

Send jeres indlæg, billeder eller temaer til  
 

bennik@vip.cybercity.dk 
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Så er sommeren ved at 
være forbi, og en ny sæ-
son i Lavia kan begynde. 
Lykke Christensen, formand 

D et har været en stille som-
mer som formand. Der 

har ikke været mange henvendelser 
hverken via telefonen eller via po-
sten. Det har været dejligt, og det 
giver ny energi til at starte en ny 
sæson. 
Vi har i starten af au-
gust afholdt det første 
HB møde. Det gik mest 
ud på at hilse på hinan-
den og høre om alle af-
delingerne er klar til 
den nye sæson. Alle 
afdelinger er så småt 
begyndt eller begynder 
her i starten af septem-
ber. Der var dog 2 lidt 
kedelige meddelelser. 
Den ene var, at Birthe Mogensen 
ikke kom med til OL i Athen, da 
forbundet åbenbart vil satse på nog-
le idrætter, hvor der er større me-
daljechancer. Det er vi selvfølgelig 
kede af, da det efterhånden er ble-

vet en tradition at se Birthe til OL 
og kunne sige, at hun er medlem af 
Lavia København. 
 
Den anden kedelige nyhed er, at vi 
har mistet vores træner for børne-
holdet i varmtvandssvømning om 
fredagen. Hun er blevet forhindret 
lede holdet på grund af arbejde. Vi 

har brugt sommeren til 
at finde en ny træner, 
dog uden held. Forelø-
bigt er sæsonstarten ud-
skudt til oktober. Indtil 
da leder vi med lys og 
lygte efter en ny træner. 
Så kender du en, der har 
lyst på denne opgave, så 
kontakt mig. 
 
Vi har jo også fået et 

nyt medlem i brugerbestyrelsen i 
Grøndal Centret. Det er Martin 
Raabjerg fra FU. Han kunne på  
HB-mødet berette om, at Grøndal 
Centret har fuld gang i deres store 
tagprojekt. Det hele ender nok med, 
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at de vil skifte hele taget i et træk. 
Det kan betyde at dele af Grøndal 
Centret vil blive lukket i flere må-
neder. Dog skal det lige siges, at 
der ikke er besluttet no-
get endnu, så der er in-
gen grund til bekym-
ring endnu. De involve-
rede idrætsgrene får 
selvfølgelig besked så 
snart, der er nyt i denne 
sag. 
Projektet med nyt tag 
lyder meget interessant. 
Alt tyder på, at vores 
gode gamle hjemmebane både får 
nyt lys og nu også det naturlige lys. 
 
Med hensyn til baner, som jeg har 
nævnt noget om tidligere viser det 
sig, at vi til den nye sæson har mi-
stet nogle baner i både bowling og 
badminton. Derfor vil jeg gerne 
endnu engang opfordre til, at man 

bruger de tider, man har fået tildelt 
hele sæsonen. Hvis der skulle være 
en enkelt eller flere gange, hvor 
man ikke bruger sine tider, skal 

dette meddeles til Grøn-
dal Centret. 
Mit indtryk er, at de er 
ude efter dem, der ikke 
bruger deres baner, så 
de kan tildele dem til 
andre klubber eller pri-
vate. 
 
Til sidst vil jeg lige 
komme med en lille op-

fordring. Vi mangler svømmere til 
vores tid om onsdagen. Så hvis du 
har lyst til at svømme et par baner, 
har vi plads til dette om onsdagen. 
Se også svømmeafdelingens annon-
ce længere henne i dette blad. 
 
Ellers vil jeg bare ønske alle en god 
sæsonstart. 
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HB møde  
d. 12. august 2004  
Grøndal centret  
Lykke Christensen, formand 

Dagsorden: 
 
1. Orientering ved formanden. 
2. Orientering ved kassereren. 
3. Vedtægter. Nyt fra udvalget. 
4. Brochure. Nyt fra udvalget 
5. Egenbetaling osv. Nyt fra udvalget 
6. Svømmemøde. 
7. Lavia Nyt. Nyt fra redaktøren. 
8. Orientering fra afdelingerne (Badminton, Bordtennis, Bowling, Bue-
skydning, Fodbold, Snooker, Svømning, Varmtvandssvømning og Volley-
ball). 
9. Evt. 
 
Fremmøde til mødet: 
Lene, Martin, Jonna, Hasse (alle bestyrelsen), Lykke (bestyrelsen og vol-
leyball), Erling (bordtennis), Jannie (bowling), Birthe (bueskydning), 
Frank (fodbold), Flemming (snooker) og Pia (svømning). 
 
Fravær: 
Mona (badminton) og Søren (volleyball). 
 
1. Orientering ved formanden. 
Lykke har lavet en opfølgning hos Allan Hein med hensyn til internetad-
gang i Grøndal Centret. Allan Hein har nævnt det i brugerbestyrelsen, 
men er ikke med i denne mere, så vores nye medlem i brugerbestyrelsen 
Martin vil tage dette op på næste møde. 
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Lykke kom med endnu en opfordring om, at alle afdelinger skal skrive et 
lille indlæg om deres idrætsgren og tage 3 billeder til vores hjemmeside. 
En opgave der skal klares hurtigt. Indlæg og billeder skal sendes til web-
master Benni. 
 
2. Orientering ved kassereren. 
Regnskab pr. d.d. omdelt. 
Vi er d.d. 231 medlemmer og der er 31 medlemmer 
der skylder kontingent. Flere afdelinger efterly-
ste en liste over dem, der skylder. Med en så-
dan liste er det nemmere og opkræve penge-
ne i afdelingerne. Lene vil sørge for disse 
lister i fremtiden. 
Lavia har fået 7362 kr. i §44-midler, det 
svarer til 41% af det, vi har søgt. 
Lavia Nyt kommer til at koste omkring 1915 kr. pr. gang at få administre-
ret via Post Danmark (PD). Lene har regnet lidt på det, og det vil ca. være 
200 kr. billigere selv at skulle sende det ud (dertil kommer arbejdsløn). 
Derfor er det besluttet at køre videre med PD. PD er ved at se på, om de 
kan finde en billigere løsning for de små som klubblade som vores. 
Martin ville høre, om vi havde undersøgt muligheden af at få tilskud til 
Lavia Nyt via biblioteksfonden. Det har vi ikke, og Martin vil undersøge 
muligheden. 
 
Ekstrabevillinger: 
Bestyrelsen har modtaget diverse ansøgning om ekstrabevillinger. 
Foldbold: Har fået en sponsor, der har betalt deres nye tøj, så de trækker 
deres tidligere ansøgning tilbage. 
Bordtennis: Er bevilliget 3000 kr. til nye spilletrøjer med tryk og moms. 
Erling vil undersøge, hvor det er billigst at købe disse. Shorts og trænings-
dragter må hver enkelt spiller selv sørge for. 
Snooker: Har søgt om 5000 kr. til deres 25års jubilæum og ca. 3000 kr. til 
ekstra kørsel i.f.m. stævner. 
Afdelingen skal bruge flere kørepenge en beregnet, da de er frakendt 
hjemmebane retten pga. dårlige klæder på deres borde. De har rettet hen-
vendelse til Grøndal Centret vedrørende klæderne og afventer svar. Før de 
får svar, må de ikke bruge lokalet til kampe. Det er besluttet, at de får eks-
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tra kørepenge bevilliget. De afregner direkte med Lene gang for gang. Der 
bevilges ikke noget tilskud til deres 25 års jubilæum. 
Afdelingen vil forsøge at søge diverse legater. De vil selv skrive ansøg-
ningerne og Lykke kan evt. tilføje noget eller bare underskrive deres an-
søgninger. Så der også kan dannes et overblik over hvilke legater, der sø-
ges. 
 
Frank ville høre om det ikke var en ide, at klubben søgte forskellige spon-
sorater. Dette er en god ide, som vi bør fat på. 
 
Lykke vil undersøge behovet for spilletrøjer til alle afdelinger, og derefter 
kan det besluttes, om der skal købes et stort parti trøjer hjem til klubben. 
    
3. Vedtægtsudvalget. 
Intet nyt. Vil aftale møde snarest. 
 
4. Brochureudvalget. 
De har afholdt et møde i løbet af sommeren. Det var 
mest af alt et idemøde. Der er kommet nogle gode 
ideer, som de vil følge op på ved næste møde. 
 
5. Egenbetalingsudvalget. 
Intet nyt, men skal aftale et møde i september, da dette 
gerne skulle være på plads inden næste budgetlægning. 
 
6. Svømmemøde. 
Lykke orienterede om et møde, der i løbet af sommeren er afholdt med 
svømmeafdelingen med hensyn til træner situationen i svømmeafdelingen. 
Der er sendt nye kontrakter ud, og det er meddelt, at Anja ikke kan ansæt-
tes som træner, da der stadig ikke er nok medlemmer til at have 3 trænere 
ansat. 
Der er ikke modtaget nogle kontrakter for vores svømmetrænere endnu. 
 
7. Lavia Nyt. 
Søren efterlyser stof til næste blad, som udkommer i september. Det skal 
indleveres indenfor kort tid. Hvis der nogen, der har stævner her i august, 
må de gerne tage billeder til Lavia Nyt. 
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8. Orientering fra afdelingerne.  
Badminton:  Mona var fraværende, og hun har 

ikke orienteret om noget. 
 
Bordtennis: Ikke begyndt, der kommer nok et 

nyt medlem, som har kontaktet 
klubben i løbet af sommeren. 

 
Bowling: Er lige startet. 
 
Bueskydning:  Skyder udendørs til september og 

derefter indenfor igen. Birthe 
kom ikke med til OL. Det er 

sikkert fordi handicap-
forbundet vil satse på 
nogle idrætsudøvere, 
der har større medalje 

chancer. Adam har del-
taget i Sjællands mester 

skaberne og blev nr. 2 i sin 
klasse. 

 
Fodbold:  Er ikke startet men starter i uge 

34. Ligger pt. 4. sidst i rækken. 
 
Snooker:  Fik en god medalje høst til FM i 

maj. Er lige begyndt efter som-
meren. 

 
Svømning:  Er ikke startet endnu. Starter først 

til september. 
 
Varmtvandssvømning: Vi har mistet vores træner til bør-

neholdet om fredagen. Vi har 
brugt sommeren på at finde en 
ny, men uden held. Alle børnene 
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har fået brev om, at sæsonstarten 
er udskudt til oktober. 

 
Volleyball: Er lige startet. 
 
9. Evt. 
Martin vil gerne have, at vi ryk- ker afdelingerne end-
nu engang for ting de vil have forsikret, så han 
kan blive færdig med kigge på vores forsikring. 
Lykke rykker afdelingerne. 
Martin orienterede om bruger- bestyrelsen. 
Der forgår meget snak om taget i Grøndal 
Centret. Det vil nok blive lavet på en gang over 
et par måneder, som kan betyde, at en del af Grøndal 
Centret skal lukke, mens det står på. Vi afventer 
nu en beslutning om det- te. 
 
Lykke Christensen d. 14. august 2004    
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ONSDAGE KL. 20-21 
 er der god plads på svømmeholdet - så hvorfor ikke bare gøre som hun-
den her - tag et par baner, og du vil få det lige så ørerne stritter! 
 
Også selv om du er et badedyr, er der 
plads til dig. Måske ved du ikke om 
du er et badedyr, så derfor bringer vi 
her et billede at et sådant 

 
 
 
 
 
Hvis din interesse er vagt, så kontakt 
formanden for svømmeafdelingen Pia 
Johannessen - enten på telefon 
35857433 eller mail: piapop@lbq.dk  

 

VANDHUNDE  OG BADEDYR-
SØGES 
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NAVNE OG ADRESSER  

FORMAND 
LYKKE CHRISTENSEN  
HUSUMVEJ 125, 3. TH.  
2700 BRØNSHØJ 
TLF. 38 81 44 34  
MOBIL 26 70 06 38  
E-MAIL lyks@orangenet.dk 
 

NÆSTFORMAND 
MARTIN RAABJERG 
GRÅBYNKEVEJ 28 
2700 BRØNSHØJ 
TLF. 38  60 70 71 
E-MAIL raabjerg@inet.uni2.dk 
 

HOVEDKASSERER 
LENE LUND-SØRENSEN  
DALBUGTEN 15  
2730 HERLEV 
TLF. 44 91 10 02  
E-MAIL  
lene.lund.soerensen@post.tele.dk 
 

SEKRETÆR 
JONNA POULSEN 
MATTHÆUSGADE 46B, LEJ. 148 
1666 V 
TLF. 38 88 86 61 
MOBIL 22 83 19 68 
 

MEDLEM AF FU 
HANS HANSSON 
H.P. OLSENS VÆNGE 8 
2630 TÅSTRUP 
TLF. 43 99 32 13 
 

SUPLEANT 
MONA NIELSEN 
KANSLERSGADE 14, 2. TH 
2100 Ø 
TLF. 35 42 78 38 
E-MAIL mnie@ke.dk 
 

Badminton: 
Mona Nielsen, tlf. 35 42 78 38 
E-mail mnie@ke.dk 
 
Bordtennis: 
Erling B. Hansen, tlf. 4491 3077 
 
Bowling: 
Jannie Wendelborg, tlf. 3630 2392 
 
Bueskydning: 
Hans Hansson, tlf. 4399 3213 
 
Fodbold: 
Frank Johannessen, tlf. 4492 4413 
E-mail: fjohanness@bksv.com 
 
Snooker: 
Flemming Valsgaard, tlf. 4373 9752 
flemming@post7.tele.dk 
 
Svømning: 
Pia Johannesen, tlf. 35 85 74 33 
piapop@lbq.dk 
 
Vanmvandssvømning: 
Hanne Hansen, tlf. 3860 7071 
raabjerg@pc.dk 
 
Siddende volleyball: 
Søren Sørensen, tlf. 3617 9667 
E-mail: Lindebugten@teliamail.dk  

FORRETNINGSUDVALGET : AFDELINGERNE : 
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Paralympiske Sommerlege 
Athen, Grækenland, 2004 
Sydney, Australien, 2000 
Atlanta, USA, 1996  
Barcelona, Spanien, 1992  
Seoul, Sydkorea, 1988  
New York, USA, 1984  
Arnhem, Holland, 1980 
Toronto, Canada, 1976 
Heidelberg, Tyskland, 1972 
Tel Aviv, Israel, 1968 
Tokyo, Japan, 1964 
Rom, Italien, 1960 

 
Paralympiske Vinterlege 
Salt Lake City, USA, 2002 
Nagano, Japan,1998 
Lillehammer, Norge, 1994 
Tignés-Albertville, Frankrig, 1992  
Innsbruck, Østrig, 1984, 1988 
Geilo, Norge,1980  
Örnfeldvik, Sverige,1976 
 
 
 
 

Historien om de Olympiske  
Lege for handicappede eller  
PARALYMPICS 
Hentet på DHIF's hjemmeside - illustreret med billeder fra Athen 2004 hentet 
samme sted. 

Fortsættes  
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De Paralympiske Lege 
De Paralympiske Lege er det offici-
elle navn på De Olympiske Lege 
for handicappede idrætsudøvere. 
Eftersom den Internationale Olym-
piske Organisation ( IOC ) indtil nu 
har besluttet ikke at acceptere be-
tegnelsen De Olympiske Lege for 
de handicappede idrætsudøvere, 

har IPC vedtaget at bruge betegnel-
sen Paralympics eller på dansk: De 
Paralympiske Lege. 
Para betyder ligestillet, ligeværdigt, 
ved siden af. 
Ved de første Paralympiske Lege i 
Rom 1960 deltog 400 idrætsudøve-
re fra 23 lande.  
I Sydney år 2000 vil der være 4000 
idrætsudøvere fra 125 lande!  

De Paralympiske lege er i dag et af 
verdens største idrætsarrangemen-
ter og eksempelvis større end de 
Olympiske Vinterlege. 
Parallelt med denne udvikling er 
interessen vokset hos medier, spon-
sorer og publikum, der for alvor har 
fået øjnene op for legene. 
 
PL følger OL 
Et reelt forsøg på at sammenkoble 
De Olympiske Lege og De Para-
lympiske Lege fandt første gang 
sted i 1960, da de første Paralym-
piske Lege blev afviklet i Rom - få 
uger efter OL i samme by. 
Sir Guttmann blev her hyldet af 
paven for sin indsats.  
"You are the de Coubertin of the 
paralyzed", udtalte den romersk-
katolske kirkes overhoved. Pierre 
de Coubertin var en fransk adels-
mand, som grundlagde de moderne 
olympiske lege, ligesom han var 
IOCs anden præsident. 
Gennem de Paralympiske Leges 
38-årige historie, har legene været 
afholdt hvert fjerde år, således at 
det som hovedregel faldt sammen 
med det land eller by, som stod 
som arrangør af de Olympiske Le-
ge. 
Af de 10 tidligere Paralympiske 
Lege er fem af legene afviklet i 
samme by, som var vært for de 
Olympiske Lege:  
Rom i 1960, Tokyo i 1964, Seoul i 
1988, Barcelona i 

Fortsættes  
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1992 og Atlanta i 1996.  
Yderligere tre af legene er foregået i 
samme land som OL: Heidelberg i 
1972, Toronto i 1976 og New York 
i 1984. 

Der er således efterhånden opbygget 
en tradition for, at de Paralympiske 
Lege afvikles i samme by som de 
Olympiske Lege.  
I Barcelona var det oven i købet den 
samme organisation, der havde an-
svaret for begge leges gennemførel-
se. Noget lignende gør sig gældende 
i Sydney år 2000. 
Hvert Paralympics er en milepæl i 
handicapidrættens historie - særligt 
legene i Seoul 1988 og Barcelona 

1992 har været med til at udvikle 
De Paralympiske Lege. 
Danmark deltog for første gang i 
Tel Aviv i Israel i 1968 og har været 
med lige siden. 
 
International Paralympic Com-
mittee 
Handicapidrættens IOC - Internatio-
nal Paralympic Committee - blev 
stiftet i 1989, men er på ingen måde 
resultatet af en naturlig udvikling 
siden Sir Guttmanns glansdage.  
Flere internationale organisationer, 
som arbejdede for at fremme idræt-
ten for handicappede, følte efterhån-
den, at der var behov for en koordi-
nering og en fælles platform for at 
håndtere afviklingen af Paralym-
pics. 
11. marts 1982 blev ICC, den Inter-
nationale Koordinations-Komite, 
stiftet. Den skulle være det for Para-
lympics som IOC var for de Olym-
piske Lege. 
Med tiden kom der imidlertid øn-
sker fra flere sider om at etablere en 
ny verdensorganisation med en de-
mokratisk struktur og en bred re-
præsentation. Løsningen blev IPC, 
som blev stiftet i Düsseldorf den 21. 
september 1989, og som overtog 
paraplyfunktionen fra ICC. Ændrin-
gen var et resultat af mange års slid, 
stædighed, stor forhandlingsevne og 
ikke ringe offervilje. Resultatet blev 
ikke nået uden modstand fra handi-
capidrættens gam-

Fortsættes  
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le mænd, som havde svært ved at 
forstå, at tiderne havde forandret 
sig.  

Heldigvis havde tanken om interna-
tional samling og direkte demokrati 
haft stærke støtter i ICCs inderste 
cirkler. Tre af disse meget fremsy-
nede personer skal nævnes her: Sve-
riges Hans Lindstrom, Norges Carl 
Wang og Danmarks Jens Bromann. 
Disse tre havde mere end nogen an-
dre en afgørende indflydelse på, at 
projektet lykkedes. 
Det må dog konstateres, at IPC sta-
dig må bruge uforholdsmæssigt 
mange ressourcer på at forsvare sig 
- og derfor knapt så mange på at ud-
vikle sig!  
Blandt IPCs første arbejdsopgaver 
var at udvikle et internationalt kon-
kurrencesystem med VM, World 
Cup og regionale mesterskaber som 
fx EM på tværs af de handicapgrup-
per, der dyrker den specifikke idræt.  
IPC har i dag rettighederne til ver-
densmesterskaber og verdensdels-
mesterskaber i handicapidræt. Der 
er verdensmesterskaber i alle de 

idrætsgrene, der er på det paralym-
piske sommerprogram. I 1998 blev 
der således afviklet VM i atletik, 
boccia, bueskydning, bordtennis, 
cykling, goalball, sejlsport, skyd-
ning og svømning.  
Danmark havde faktisk fornøjelsen 
af at afholde historiens første IPC 
VM-arrangement, da DHIF arrange-
rede VM i ridning på Vilhelmsborg 
ved Århus i sommeren 1991. 
 
 
De Paralympiske Vinterlege 
De første Paralympiske Vinterlege 
fandt sted i Örnfeldvik, Sverige, i 
1976. Derefter fulgte Geilo, Norge, i 
1980, Innsbruck, Østrig, i 1984 og 
1988, Tignés-Albertville, Frankrig, i 
1992, Lillehammer, Norge, i 1994 
og endelig Nagano, Japan, i 1998. 
Legene har således været afholdt 7 
gange, men det var først i Lilleham-
mer, at samme by var vært for beg-
ge Olympiske Vinterlege. 
Siden det første Vinter-Paralympics 
er antallet af idrætsudøvere og lede-
re tidoblet og antallet af deltagerlan-
de tredoblet. I dag er vinterlegene 
vokset ud af sommerlegenes skyg-
ge. De Paralympiske Vinterlege er i 
sig selv blevet et gigantisk idrætsar-
rangement. Ved de 7. Paralympiske 
Vinterlege i Nagano var der således 
600 idrætsudøvere fra 30 lande. 
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Kære læser. 
 

Velkommen tilbage 
fra sommerpausen. 
 

Midt i sidste afsnit af 
sommerens uendelige 
føljeton af TV-
transmiterede sports-
begivenheder, nemlig  
Paralympics - ja, så er 
vi alle gået i gang 
med den almindelige 
træning på det niveau, 
som vi nu hver i sær 
befinder os på. 
 

Vi er tilbage i træ-
ningslokalerne, som 
ikke har ændret sig i 
løbet af sommeren. 
 

I Grøndalscentret er 
standarden efterhån-
den katastrofal.  

Specielt badeforhol-
dene er stærkt kriti-
sable. I hal K er det 
tæt på ulækkert i her-

reomklædningen.  Jeg 
har taget en række bil-
leder, som viser, hvor 
slemt , det står til. 
I forbindelse med magt-

kampen i Socialdemo-
kratiet om kandidater til 
overborgmesterposten, 
har Ritt Bjerregaard 
valgt bl.a. sportsfacili-
teterne ringe 
stand, som 
noget hun 
vil arbejde 
for at for-
b e d r e , 
hvis…. 
 

Lad os håbe, 
hun husker det, hvis 
hun bliver valgt næste 
år 
 
Søren  
 

Lavia - Nyt 
 
udgives af  
Lavia, København. 
Idrætsforening for handi-
kappede. 
 
Redaktion 
 
Søren Sørensen (ansv.)  
Benni Hansen 
 
Forside 
”Træet” (foto af Preben 
Søborg) fra åbningscere-
monien ved Paralympics. 
(Collage af Søren Søren-
sen) 
 
Annonceekspedition 
 
Søballevej 2 D, Veng 
8660 Skanderborg 
Tlf. 86 95 05 92 
 
Tryk 
Hørning Trykcenter 
 
Stof til Lavia - Nyt 
 
Søren Sørensen  
Lindebugten 70 
2500 Valby 
Tlf. 36 17 96 67 
Mobil: 26 85 43 09 
E-mail:  
lindebugten@teliamail.dk 
 
Næste nummer udkommer 
januar 2005. 
 
Deadline for indlevering af 
stof er inden jul. 
 
Manuskripter bedes frem-
sendt via e-mail. Vedhæf-
tede filer i Word-format. 
Hvis det ikke er muligt, da 
helst på en diskette med 
vedlagt udskrift. 
 
Hvis du ikke råder over en 
PC, så ring til mig. 
 
Artikler i Lavia-Nyt dæk-
ker ikke nødvendigvis 
redaktionens eller Lavia 
Københavns synspunkter. 
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Lån kameraet og tag nogle billeder fra en træningsaften 
eller en turnering. 
 

Har du et indlæg eller en god ide, så kontakt os  
 
 

ring   
 

send en mail 
 

send et brev 
 

 
 

Eller kontakt os tirsdag ml. 18 og 20  
i Grøndalscentret, Hal K. 

 
 

Det er bare om at komme i gang  
- din dovne hund! 

Benni 
32 59 44 49 
bennik@vip.cybercity.dk 

Søren  
36 17 96 67  

lindebugten@teliamail.dk  
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Så er vi i gang igen 
efter en dejlig  
sommer- ferie  
Flemming Snookerafd. 

 

S å er vi i gang igen, efter en dejlig sommerferie, eller hva????? 
Inden vi gik på ferie sluttede vi lige af med et FM, hvor vi igen 

høstede en del metal. 3 af guld 3 sølv og 2 af bronze, så er det jo næsten 
som det plejer, da jeg ikke selv deltog, kunne der jo ikke opstå noget pin-
ligt, med en og anden latterlig placering. 
 
Den første fredag i juni holdt vi afslutning for sæson 03 -04 med præmie-
uddeling - det har jo  været en god sæson. 
 
Så nu går vi så i gang med vores 25. sæson 04 – 05, hvor vi den 17. okto-
ber havde 25 års jubilæum. Det er mange år, og det kan vi takke Bjarne 
Eriksen for. Han havde dengang været en tur i England og havde set snoo-
ker derovre. Det måtte vi simpelthen også kunne bruge i handi-
capidrætten herhjemme og som sagt så gjort. Bjarne, bror 
Leif og svigerinde Doris stiftede en snookerklub og kom 
så ind i LAVIA Kbh.  
 
Jeg må sige, at det var et godt initia- tiv, og snooker er vist nok 
en af de afdelinger, der har haft de store muligheder, både ind-
lands og udenlands med nogle tur- neringer i England og Irland, 
samt et par Ol’er, hvor Bjarne selv var med et par gange, ”godt 
gået gamle”!  

Fortsættes  
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Så i den forbindelse vil vi holde åbent hus fredag d. 15 fra kl. 17 til 21, for 
alle, som kunne være interesseret i at høre om og prøve snooker.  
Der vil være en kop kaffe og lidt brød samt måske et lille 
glas ???????? 
 
Vi har også med tiden fået 2 
snookerborde, som bliver 
flittigt brugt. Ellers spiller vi sta-
dig RM & FM på helmatch- billard-
borde. 
 
På bestyrelsens vegne 
Flemming 
 
   

 

Kig op til os i Grøndalscentret over cafeteriet 

tirsdag eller fredag  

kl. 15 til 22 begge dage.  
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Snooker                 04 – 05 
Flemming 

 
Opstart fredag d. 7/8 - 04 

Spillermøde d. 10/9 - 04 

Fredag d. 24/9 – 04 Turneringsstart 

RM for hold i Vordingborg d. 2-3/10 - 04 

Fredag d. 15/10 - 04 reception fra kl. 17 – 20. Snooker 25 ÅR 

Lørdag den 16/10 - 04 Jubifest kl 19 

RM for hold i København d. 16-17/10 - 04 

FM hold i København d. 20-21/11 

Fredag d. 3/12 - 04 Juleafslutning kl. 18 

Fredag d. 7/1 – 05 opstart 

RM individuel  februar  

RM individuel marts 

RM individuel april 

FM individuel maj 

Fredag d 13/5 – 05 Klubturnering slut 

Fredag d. 2/6 – 05 Afslutning og præmieuddeling kl. 18 
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